
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Slovo starosty 
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Vážení a milí spoluobčané, 

je tu opět čas ohlédnout se za rokem, který neúprosně končí, za rokem 2021.  

Naše konání, rozhodování je bohužel poslední léta ovlivněno všudypřítomným 
nezvaným hostem, který už stačil natropit spoustu neplechy po celém světě. 

Všichni teď na sklonku roku sledujeme, stejně jako loni, jak se vyvíjí situace 
kolem COVIDU-19 v naší zemi. Každého z nás se aktuální situace dotýká, 
každého z nás trochu jinak. Každý z nás má jinou zkušenost, každý z nás má jiné 
řešení problému. Každý z nás si ale určitě přeje, aby už konečně skončila doba 
nekonečného testování, očkování a rouškování.  

Krásným dárkem pro letošní Vánoce by bylo určitě oznámení „Covidová doba 
končí“. Budeme se ale muset smířit s tím, že letos Ježíšek tak štědrý nebude.  

V adventní i vánoční době bychom měli vzpomenout nejen na lidi, kteří se ocitli 
v nouzi, ale i na ty, kteří jim nezištně pomáhají. Nás samotné pak nestojí nic, když 
potěšíme druhého vlídným slovem a úsměvem. Potěšením pro nás všechny 
v Tučapech by mohl být i nově vysazený vánoční stromek na točně, sice bez 
dárků, ale krásně osvětlený.  Největší dárky neleží pod stromečkem, ale jsou vedle 
nás a na nás se usmívají.  

Srdečně vám přeji krásné Vánoce v kruhu nejbližších a do nového roku 2022 
hodně zdraví a zdravý rozum!  

Váš starosta Bronislav Rezek 
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Zpracování územního plánu obce Tučapy 

Pořízení územního plánu Tučapy schválilo zastupitelstvo obce Tučapy na svém 
zasedání dne 20.6.2018 za působení paní starostky Jiřiny Rozsypalové. Až dne 
7.12.2018 obec požádala Městský úřad Uherské Hradiště o pořízení Územního 
plánu Tučapy. Pořizovatel (MěÚ UH) zajistil zveřejnění návrhu územního plánu 
na období do 21.1.2019. Do 15 dnů ode dne doručení mohl každý uplatnit písemné 
připomínky. Zadání územního plánu schválilo zastupitelstvo 4.2.2019. 

Autorizovaným architektem na základě výběrového řízení byl vybrán Ing. arch. 
Vladimír Pokluda ze Zlína. Návrh územního plánu Tučapy byl poskytnut 
k veřejnému nahlédnutí do 9.3.2020. Veřejné projednání bylo stanoveno na 
8.1.2021 v Tučapech. Vzhledem k nařízení vlády a hygienickým opatřením 
pořizovatel rozhodl o zrušení vypsaného veřejného projednání. Do té doby nebyly 
podány žádné připomínky ze strany občanů obce Tučapy. Po termínu zrušeného 
veřejného projednání byly doručeny námitky 9 občanů.  

Pořizovatel s pověřeným zastupitelem obce souhlasil se zpracováním námitek 
všech dotčených občanů a orgánů k uplatnění stanovisek. Následně byla 
dokumentace upravena pro opakované veřejné projednání v prosinci 2021. 
Převážná část připomínek občanů obce se týkala vyškrtnutí původně zamýšlené 
výstavby v trati „Klínky“, kdy se argumentovalo zhoršením kvality bydlení 
stávajících obyvatel, ohrožení na životě a zdraví pana Jaromíra Stelzera, kdy 
zásadně ovlivňuje jeho dálkové pohledy na dominantu hradu Buchlova a 
Barborky. 

Většině připomínek bylo vyhověno. 

Aby se obec do budoucna mohla stavebně rozvíjet, musí se povýšit společenské  
zájmy nad soukromé. 

Místostarosta František Hrančík 

 

Vánoční reminiscence 
 
Nedávno jsme společně rozsvítili adventní věnec, aby nám v době adventu, 

svým přibývajícím světlem, připomínal blížící se vánoční svátky. Ty letošní jsou 
dvoutisící dvacáté prvé. Jako každý rok se toto období stává dobou hektického 
nakupování a přesto, že se všeobecně říká, že „lidi nemají prachy“ ale „inflace 
roste“, obchodníci si libují, protože tržby také rostou. Nakupuje se všechno možné 
a v obrovském množství. Zřejmě si mnoho lidí na vánoce obstará ještě jeden 
žaludek. 

Je čím dál více těch, kteří křesťanské svátky slaví, ale už neznají jejich 
náboženský význam. Ale jaká je situace uvnitř Církve? Myslím ty křesťany, kteří 
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neděli co neděli jsou v kostele, a na Štědrý večer vždy navštěvují bohoslužby. Jak 
vypadá Štědrý večer prožívaný v křesťanském prostředí? Pozornost se 
soustřeďuje na sváteční hudbu, ozdobené stromky a zářící svíčky, na tradiční 
jídlo, na dárky, které se rozdávají, na chvíle, kdy jsme pospolu – tedy na „idylu“, 
kterou oslava Vánoc (s nadějí, že to takové bude pořád!) vykouzlí v lidských 
srdcích. Kněz v kostele mluví v kázání možná o míru na Zemi a o trápení v celém 
světě, o tužbách lidí, a snad také i trochu o Synu Božím, který se nám narodil 
v Betlémě. A právě Ten, jehož jméno je o tomto večeru zdrobněle vyslovováno 
znovu a znovu, slyší, jak se o Něm povídá, a přitom tu stojí sám … A pokud se 
přece jen někdo na Něj obrátí osobně, tak přichází s naléhavými prosbami, které 
by měl vyslyšet…I zbožnost může mít různé stránky. Mistr Eckhart (1260-1328) 
ve své době konstatoval: „Někteří lidé chtějí pohlížet na Boha stejnýma očima, 
jakýma se dívají na nějakou krávu, a chtějí Boha milovat tak, jako mají rádi krávu. 
Tu máš rád kvůli mléku a kvůli tvarohu, a tedy pro svůj vlastní užitek. Tak si 
počínají všichni ti lidé, kteří Boha milují kvůli vnějškové hojnosti a vnitřní útěše. 
Ti ale nemilují Boha náležitě, nýbrž zhlížejí se ve své chamtivosti.“ Tyto řádky 
neztratily nic na své aktuálnosti. 

Snad nikdy jindy se neukazuje tak zřetelně jako při slavení Vánoc, jak může 
být „víra“ v křesťanstvu prosáklá touto „zbožností mléka a tvarohu“. A právě zde, 
při oslavě Vánoc, si můžeme uvědomit veškerou pošetilost takové „zbožnosti“, a 
především její obrovskou neslušnost vůči Bohu!  

A přesně v tom spočívá šance. Je třeba ji pouze využít! Měli bychom si 
uvědomit, oč nám vlastně jde. Když se podíváme do kalendáře, čteme tam, že 
slavíme Slavnost narození Páně“, tedy narozeniny! Takže by bylo logické, že se 
o těchto narozeninách nebudeme chovat jinak než o narozeninách svých 
příbuzných, přátel, kolegů ze zaměstnání, kde je přece zcela samozřejmé, že: 
-        pozornosti se těší jubilant, nikoli různé okolnosti oslavy; 
-       ve středu pozornosti nestojí (nebo snad jen okrajově) okolnosti narození, 
nýbrž ten, který přišel kdysi na svět; 
-       hosté si nevyměňují dárky mezi sebou, ale obdarovávají toho, kdo má 
narozeniny; 
-       a kde lidé – alespoň v tento den! – nepřicházejí k jubilantovi se svými 
přáními a úpěnlivými prosbami, ale dávají jemu najevo svou pozornost, projevují 
zájem o něj, o jeho přání, o jeho prosby… 
 Tak až budeme usedat ke štědrovečernímu stolu, pokusme se myslet 
především na oslavence. Už nyní přemýšlejme, jaký mu dáme dárek. Tedy – 
duchovní dárek myslím. Možná přijdeme na to, že je to náročnější, než jít do 
hypermarketu a NĚCO tam za pár stovek koupit. 
 Požehnané prožití narozenin Božího Syna 
     vám vyprošuje váš duchovní otec P. Vavřinec 
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Jak plynul rok 2021 

V roce 2021, stejně jako v roce loňském, byl život nejen v naší obci silně ovlivněn 
houževnatostí záhadného viru. 

Ten už v lednu zmařil tříkrálovou obchůzku, ale i tak do tříkrálové sbírky 
uskutečněné bezkontaktní formou umístěním pokladničky na obecním úřadě 
štědří lidé přispěli částkou 4 250 Kč. Za to jim patří velký dík! 

Čtrnáctý ročník Tučapské štamprle už bohužel musel být zrušen. 

I následující měsíc jsme prožili v zajetí protiepidemických opatření. 

Aspoň z obecního rozhlasu popřály a udělaly radost svým maminkám místní děti 
9. května. 

V červnu už se vládní opatření začala uvolňovat, a proto se lidé v hojnějším počtu 
mohli konečně setkat 5.6. od brzkých ranních hodin při Kosení lúky. Všem 
přítomným vytvořili příjemnou atmosféru rodina Hybnerova, Drmolice a mužský 
sbor z Boršic. Děkujeme za krásné dopoledne! 

Dlouho plánovaná oslava 890 let obce Tučapy se musela omezit a nakonec 
proběhla ve skromnějších a komornějších podmínkách. Významné výročí bylo 
připomenuto 4.7. mší svatou v místním kostele a výstavou „Z historie Tučap“ 
v sále kulturního domu. 

V průběhu několika dní si zájemci mohli prohlédnout na výstavě obrovské 
množství zachovalých fotografií nejen zarámovaných, ale i promítaných na 
plátno. Nevšedním zážitkem bylo i dotknout se a zalistovat v historických 
kronikách obce, z nichž nejstarší pochází z konce 19. století. 

Návštěvníci si mohli kromě příjemných zážitků odnést i sadu upomínkových 
předmětů včetně nové publikace o Tučapech z pera Marty Doležalové. 

Nejen děti s rodiči se zúčastnili zážitkové hry v půvabné přírodě v okolí Tučap 
„Putování krajem B. B. Buchlovana“, která byla součástí oslavy. 

Velké díky patří všem, kteří nezištně spolupracovali na zdárném připomenutí 
významného výročí obce – Martě Doležalové, Aničce Šafářové, Marii Kozárové 
a spolku Koukolky (Staňce a Romanovi Šmehlíkovým). 

28. října jsme si připomněli vznik naší republiky lampionovým průvodem a 
rozsvícením svíček. Velká pochvala všem dětem, které vytvořily parádní dýňové 
objekty a poté je umístily i se svíčkou na kašně. V průvodu jsme se vypravili 
společně s rodiči na lampionovou obchůzku vesnicí. Celá vzpomínková akce byla 
ukončena rozsvícením svíček u pomníku padlých spoluobčanů. 
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Prosincové akce už opět probíhaly v omezeném režimu. 4. prosince otec Vavřinec 
posvětil obří adventní věnec na návsi a Mikuláš se svými asistenty obdaroval 
svými dárky všechny poslušné děti. 

19. prosince jsme rozsvítili betlém i nově vysazený vánoční stromeček na točně. 
Poděkování patří P. Hybnerovi a Zásahové jednotce, která nám pomohla zasadit 
v listopadu stromek, který teď pěkně září uprostřed točny. Díky Vlastíkovi 
Burešovi! 

Všem vám přeji krásné Vánoce! 

Zastupitel obce pro kulturu Zdeněk Gajdoš 

(Mimochodem, to, co nakonec uprostřed točny s porodními bolestmi v létě 
vykvetlo, je Lednická radost – 15 letniček, které si nakonec daly říct…) 

 

Místní knihovna v Tučapech 
 
Letošní rok byl taky ve znamení virového onemocnění covid-19. Vládní opatření 
ovlivnila život všem lidem, zrušila kulturní a společenské akce a změnila dění 
nejen v knihovnách. 
V lednu byl omezen provoz knihoven, tak, že byl zakázaný výdej výpůjček a 
jejich vracení jinak než bezkontaktně. Asi to nefungovalo podle plánu, tak byla 
zřízena výdejní okénka. Okno v naší knihovně je dost široké, aby vyhovělo všem 
čtenářům, ale vydávat se mohly jen předem objednané knihy. Otevřít pro veřejnost 
se knihovny mohly v polovině dubna, samozřejmě pouze za dodržení podmínek 
3R – respirátory, rozestupy a dezinfekce rukou. V září začalo platit nové opatření, 
které částečně rozvolnilo některé volnočasové aktivity. Situace kolem covidu 
postupně vedla ke zrušení většiny kulturních akcí pro veřejnost. 
 
Ale mám pro všechny naše čtenáře a návštěvníky knihovny i dobrou zprávu. 
Knihovny v našem okrese začnou využívat nový knihovní systém Tritius. 
Knihovna Bedřicha Beneše Buchlovana v Uherském Hradišti získala na knihovní 
systém dotaci a do konce letošního roku vymění Clavius REKS za Tritius. 
Přechod se dotkne i všech neprofesionálních knihoven regionu. Funkčnost 
knihovního systému Clavius REKS, který knihovny regionu dosud používají, 
například on-line katalog, výpůjční protokol, evidence periodik, je zajišťována v 
regionálním datovém centru Knihovny BBB. To znamená, že automaticky i naše 
knihovna přejde v prosinci na nový knihovní systém TRITIUS, který je 
nástupcem systému Clavius. Důvodem pro přechod na moderní verzi knihovního 
systému je především to, že u systému Clavius skončil rokem 2020 jeho vývoj a 
také že stávající server knihovny již nevyhovuje nárokům nového systému. 
Tritius je moderní webová aplikace a funguje na všech běžných operačních 
systémech i na moderních mobilních zařízeních bez složité instalace. 
Takže v příštím roce, kromě dalších vládních nařízení, se „podle Tritiusu“ 
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můžeme těšit na lepší uživatelskou dostupnost, snadnou aktualizaci a správu 
webových aplikací, dostupnost pokročilých funkcí prohlížečů a širší možnost 
integrace s dalšími webovými systémy. 
 
Knihovnice Zuzana Zapletalová 
 

 

Sbor dobrovolných hasičů 

Každoroční tradicí sboru je na závěr roku uspořádat Štěpánský turnaj ve stolním 
tenise.  Bohužel kvůli přetrvávající pandemické situaci se nám minulý rok tuto 
tradici zachovat nepodařilo, což nás moc mrzí, protože je to skvělá příležitost 
k přátelskému setkání v období vánočních svátků. Stejný osud potkal i naši 
výroční valnou hromadu, která musela být také odvolána.  O to více jsme doufali 
a s nadějí očekávali, že tento rok přinese změnu a věci se navrátí do starých kolejí.  
Avšak i začátek roku byl značně ovlivněn touto situací a i když se postupně 
zlepšovala, trvalo to déle, než se očekávalo.  

Z tohoto důvodu první akcí sboru byl sběr 
kovového odpadu, na kterém se podílelo mnoho 
členů a za obrovské podpory spoluobčanů se 
sběr zdárně podařil.  Velmi si této podpory 
vážíme a tímto bychom vám všem za ni chtěli 
srdečně poděkovat. 

 

Po dlouhé době jsme se dočkali rozvolnění a mohli jsme s obrovskou radostí 
uspořádat tradiční stavění máje, při kterém se sešlo nejen mnoho našich členů, ale 

i přátel a příznivců.  Bylo to vítané rozptýlení 
pro všechny a celá akce proběhla ve velmi 
uvolněném a přátelském duchu. Jelikož se nám 
úspěšně podařilo máj uhlídat, o měsíc později 
jsme se mohli opět všichni sejít na jeho kácení 
a u připraveného táboráku si mohli nejen děti 
užít opékání špekáčků. 

  

Začátkem června jsme spolu s naším starostou sboru Pavlem Elisem oslavili nejen 
jeho 50leté životní jubileum, ale také 25. výročí svatby.  Pavel Elis je dlouholetým 
členem a starostou sboru již několikáté období. Během jeho působení a podpory 
se podařilo založit naše mladé Soptíky, kteří jsou budoucností sboru.  Rovněž se 
zdárně podařilo začít novou tradici a to velice oblíbenou hasičskou zabíjačku, 
která se velmi rychle zapsala na seznam úspěšných hasičských akcí. 
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I když se nám pro stále přetrvávající a svazující omezení nepodařilo uspořádat 
pohárovou soutěž, o to více jsme si užili naše slavné fotbalové utkání mezi 
svobodnými mládenci a ženatými pány. Pro všechny bylo nachystáno bohaté 
občerstvení a samozřejmě, že nemohly chybět ani naše vyhlášené speciality 
z udírny.  

                   

Srpen jsme zahájili opět oslavou významného jubilea našeho váženého člena, 
pana Josefa Sýkory, který je nejstarším členem sboru a oslavil krásných 90 let. Již 
od samého začátku je zapáleným členem, který je vždy ochotný aktivně pomoci a 
podpořit sbor se všemi hasičskými aktivitami. Je také dlouhodobě správcem 

majetku sboru a tuto činnost vykonává celá 
léta zodpovědně a svědomitě. Je pro sbor 
velkým přínosem a uznávaným členem, 
kterého si všichni váží. To dokazuje i to, že 
za své působení ve sboru obdržel spousty 
vyznamenání nejen za věrnost, ale také i za 
obětavou práci pro sbor.  

 

Prázdniny jsme zakončili úspěšně táborákem u kozenek. I když nás trochu 
pozlobilo počasí, s trochou improvizace si to všichni náramně užili a večer se 
výborně vydařil. 

Bohužel nejen kvůli stále nejisté situaci, ale i z důvodu nedorozumění a 
nedostatečné podpory a komunikace, byly avízované slovácké hody zrušeny. 
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Přestože se situace nadále zhoršuje, není ještě tak vyhrocená jako minulý rok a 
proto plánujeme ukončit letošní rok tradičně Štěpánským turnajem, který bude 
nejen skvělým sportovním zážitkem, ale i vynikající příležitostí k setkání přátel 
ve vánočním čase. Výroční valnou hromadu s ohledem na situaci se sbor rozhodl 
uspořádat první lednovou sobotu. 

Do příštího roku bychom vám všem chtěli popřát hlavně hodně zdraví a vitality. 
Ze srdce také doufáme, že již příští rok přinese zlepšení a život se vrátí do 
normálu. 

Za SDH Alena Burešová 

 

Koukolky v roce 2021 

Činnost spolku byla i letos ovlivněna situací související s omezeními kvůli 
epidemii Covid 19. Ve spolupráci s obecním úřadem se přesto podařilo realizovat 
několik akcí. První z nich byla brigáda na místním dětském hřišti, která se 
uskutečnila 26. 6. Podařilo se nám upravit podklad herní plochy navezením a 
rozhrnutím nového kameniva a uklidit a vyplet přilehlé plochy. 

Součástí připomenutí 890. výročí obce Tučapy byla pro všechny připravena 
stezka s názvem Putování krajem Bedřicha Beneše Buchlovana, která byla 
přístupná od 4. 7. do 6. 7. Na pěti stanovištích zakreslených v mapce byly 
připraveny úkoly a po vyplnění herní karty získaly děti odměnu a diplom pro 
úspěšné účastníky. Všichni, kdo se po stezce vydali, si mohli nejen vychutnat 
příjemnou vycházku naším krajem s krásnými výhledy, ale dozvědět se řadu 
zajímavých informací ať už o Bedřichu Beneši Buchlovanovi, o rostlinách i 
živočišstvu našeho kraje, ale i informace z oblasti místopisu. 
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V prosinci, konkrétně 4. 12. bylo připraveno především pro děti adventní 
odpoledne s rozsvícením a svěcením adventního věnce spojené s příchodem 
Mikuláše. Jako doprovod mu nechyběli anděl a čert. Mikuláš rozdal dětem za 
přednesenou básničku či písničku sladký balíček. 

 

Rozsvícení vánočního stromu a betlému se zpíváním koled je naplánováno na    
19. 12. 2021. 

Navečer 23. 12. bude občanům nabídnuto světlo z Betléma, které jako každoročně 
přivezou skauti a po obci ho roznesou zájemcům dobrovolníci. 

Srdečně děkujeme všem spoluobčanům, kteří se na přípravách všech akcí 
jakýmkoliv způsobem podíleli.  
Přejeme vám všem radostné prožití vánočních svátků, zdraví a klid do nového 
roku 2022. 
 

Za spolek Koukolky Stanislava Mokrášová 
 
 
 
 

Obnovení bývalé aleje 

V letošním roce se mně a partě nadšenců z dolního konce (ulička Stalinka) 
naskytla možnost na obnovu torza bývalé třešňové aleje v části Klínky, která toho 
času zahrnovala cca 8 starých stromů. 

Tato část obce je jedním z mála posledních kousků čisté přírody, které bylo třeba 
podle mě zachránit.  Řešení jsem nalezl po jednání s panem starostou, který 
nebránil chuti do práce a povolil ošetření a udržování tohoto prostoru.  Pak už jen 
stačilo prohodit pár slov se sousedy, jednoduše nastínit situaci a hned jsem měl 
po ruce 7 ochotných spolupracovníků.  

Úkol zněl jasně.  Pokácet některé suché stromy, provést ozdravný řez, zbavit se 
náletových dřevin, posekat a vyhrabat starou trávu a dosázet do uvolněného 
prostoru nové stromy.  
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Vybírali jsme z nabídky zahradnictví Jukka a nakonec zde své nové místo našlo 
8 mladých stromků (2 jabloně - panenské jablíčko a jadernička, 2 hrušně - 
clappova a williamsova, 2 oskeruše, třešeň a višeň). 

Toto vše jsme stihli na jaře díky společné brigádě. Další údržba aleje (zalévání, 
oplocení a následné několikeré sekání trávy) probíhala již individuálně dle 
časových možností Františka Vandy, Toma Vaculíka, rodiny Janíkovy a 
Mléčkovy a Radka Zelinky, který nad námi držel odborný dohled.   

Tímto bych rád poděkoval všem pomocníkům za ochotu a čas, který věnovali 
tomuto společném projektu. 
Lubomír Hrobař 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

"Pokud je to jen trochu možné, měl by každý starý strom mít možnost, umřít vestoje. Čímž mu, my 
lidé, můžeme projevit trochu úcty a obdivu." 

 

 

  

 

 

 

 

 

Většinu letitých stromů se podařilo zachovat František a Vaca při odstraňování náletu 
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Dvě třešně bylo potřeba porazit  

 

 

 

 

 

 

 

 

  

Obecní pozemek volal po údržbě Týmová práce   

 

 

 

Tříkrálová sbírka 2022 bude po roční odmlce opět kontaktní 

Svátek Tří králů je vyvrcholením a ukončením Vánoc. Připomíná okamžik 
zjevení Krista všem lidem jako krále všech. Zvyk Tříkrálového koledování 
v českých a moravských krajích obnovila Charita Česká republika v roce 2000, 
kdy nejprve na Moravě, a o rok později již po celé České republice, začala, za 
spolupráce farností, obecních a městských úřadů a především velkého počtu 
dobrovolníků, organizovat Tříkrálovou sbírku. 
 
Navázala tím na tradici, kdy v minulosti chodily chudé děti převlečené za Tři 
krále a přinášely požehnání, které zapsaly na rám vstupních dveří do stavení ve 
formě tří písmen K+M+B. Tři známé litery nejsou začáteční písmena jmen králů 
Kašpara, Melichara a Baltazara (jde zřejmě o starobylý a zakořeněný výmysl), 
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nýbrž znamenají “Kyrios mansionem benedicet - Pán žehnej tomuto domu“.  
Požehnání Tří králů mělo ochraňovat stavení i ty, kteří v něm přebývali, za což 
obyvatelé domů obdarovávali příchozí jídlem, sladkostmi nebo penězi. 
  
Dnes tedy opět přicházejí malí i velcí koledníci do našich domácností, křídou 
označují naše obydlí a přináší poselství radosti, naděje a pokoje pro celý rok. 
Stejně jako se kdysi plni radosti z narození Ježíška vraceli Kašpar, Melichar a 
Baltazar do svých domovů, také naši koledníci se vracejí plni radosti a hrdosti, že 
mohli do našich domácností předat požehnání našich biskupů či arcibiskupů a 
zároveň naplnit tříkrálové pokladničky. 
 
V roce 2022 k nám přijdou koledníci v období 1. -16. ledna. Konkrétní 
termíny si pak již města a obce našeho regionu stanoví samy.                 
V nelehkém období, které v posledních letech zažíváme z důvodu pandemie, 
možná ještě více rezonuje to, že v minulosti znamení na dveřích vymezovala také 
prostor pravdy a spravedlnosti uprostřed ne vždy přívětivého světa. Proto 
děkujeme vám všem, že malým či větším finančním darem přinesete trochu té 
„sociální spravedlnosti“ těm, kteří ji potřebují přece jen více než my. A doufáme, 
že výtěžek z koledování bude u nás na Slovácku opět jeden z nejvyšších v celé 
republice. 
„Své záměry na využití sbírky zveřejňujeme již v listopadu předcházejícího roku, 
stejně jako následně transparentně prezentujeme přesné využití skutečných částek 
na konkrétní projekty“, uvedl Dalibor Jirásek, projektový manažer Charity 
Uherské Hradiště. „V roce 2022 to bude podpora Domácího hospice Antonínek, 
přímá pomoc občanům Uherskohradišťska, obnova vozového parku pro naše 
terénní služby a samozřejmě jsme schopni reagovat na jakoukoliv další potřebu, 
která se v roce 2022 vyskytne“, upřesnil Dalibor Jirásek.  
A Marcela Kokoliová, koordinátorka Tříkrálové sbírky, dodává: „Hlavně věříme, 
že po roční odmlce, kdy jsme z důvodu Covidu mohli koledovat pouze virtuálně, 
případně u obchodních center, Vás opravdu všechny navštívíme osobně.“                                   
Marcela Kokoliová, koordinátorka Tříkrálové sbírky 

 

Hospodaření obce v letošním roce 

K 1. 1. 2021 byly peněžní prostředky obce ve výši 2 478 270,22 Kč. 

Podstatné výdaje roku 2021: 

- obec odkoupila pozemky na hřbitově od soukromých vlastníků v částce 
93 119 Kč, 

- byly zahájeny práce na opravě hřbitovní zdi. Dosavadní náklady 35 352 Kč. 
Na opravu obec získala dotaci ve výši 200 000 Kč od MZE,  
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- podařilo se zrekonstruovat nový obecní byt v nadstavbě KD. Pro obec činí 
náklady na rekonstrukci 246 315,33 Kč (včetně oprav nadstavby KD). 
Zbylou částku uhradil nový nájemce obecního bytu, 

- pro údržbu obce byla pořízena bubnová sekačka za 30 000 Kč. 
 
Občanům starším 70 let předávali zástupci obce kytku a dárkový poukaz. 
Ještě letos bychom rádi přivítali nejmladší občánky Tučap. Pro děti je 
připraven pamětní list, kniha s věnováním, drobný dárkový předmět a 
finanční hotovost. Maminky jistě potěší kytička.  
 
Nemalou částkou obec přispěla včelařům, spolku Koukolky, MŠ ve 
Vážanech, Svazu invalidů a farnosti Boršice na provoz kostela v Tučapech.  
 

K 30. 11. 2021 disponovala obec peněžními prostředky 3 385 252,98 Kč. 

 

Společenská kronika obce v období 1. 1. - 30. 11. 2021 

K trvalému pobytu přihlášeno 6 občanů     

Z trvalého pobytu odhlášeni 3 občané                                              

Narození:        Hrančíková Kordula 
       Oberta Marek 
                         Šlechta David 
                         Machynková Terezie         
                         Parýzek Šimon 
V uvedeném období zemřeli 2 občané    

K 30. 11. 2021 měla obec Tučapy 261 obyvatele.  

Věková struktura obyvatel obce k 30. 11. 2021 

 Mladší 15 let 15 – 18 let Starší 18 let Celkem 
Ženy (dívky) 18 3 109 130 
Muži (chlapci) 23 11 97 131 
Celkem 41 14 206 261 

Průměrný věk je 42,25 roku. 
Obec Tučapy má 140 čísel popisných, v tom:  
obydleno     88 
neobydleno                          6 
k rekreaci     29 
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budovy občanské vybavenosti    2 (z toho 2 bez čísla popisného) 
zbouráno     15 

 

Poplatky 

Poplatek za odvoz odpadu 

Pro rok 2022 zůstává stejný jako v roce 2021, tedy 480 Kč/osoba/kalendářní rok, 
u rekreačních objektů činí 480 Kč/objekt/kalendářní rok.  

Splatnost je do 30. 6. 2021 

Poplatek ze psů 

Stanoven ve výši ve výši 100 Kč za každého psa staršího 6 měsíců.  

Splatnost je k 30. 6. 2021 

Způsob úhrady poplatků:  
 bezhotovostně číslo účtu 13020721/0100, variabilní symbol je číslo 

popisné příslušného RD,  
 v hotovosti na pokladně obecního úřadu v hodinách určených pro 

veřejnost, a to každé pondělí od 7.00 do 13.00 h a středu od 12.00 do 
18.00 h,  

 nehraďte prosím poplatky pro rok 2022 už v roce 2021.       
Jana Brázdilová, účetní OÚ                                                                                   

 

Obecní úřad Tučapy 

Kontaktní spojení: 
Obecní úřad     telefon: 572 593 362       
687 09 Tučapy č.p. 30    e-mail: obec@tucapyuh.cz 
687 09 Tučapy     www.tucapyuh.cz 
 
Starosta obce: Bronislav Rezek, tel.: 731 187 828   

Místostarosta obce: František Hrančík, tel.: 603 553 324  

Členové ZO: Mgr. Zdeněk Gajdoš, Petr Elis, Mgr. Přemysl Hrančík 
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